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Protokół z wspólnego posiedzenia  

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu  

oraz Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 

w dniu 27 marca 2025 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Miejskiej i Gminnej Bibliotece Publicznej w Wołowie, 

ul. Generała Władysława Sikorskiego 8 w godz. 09.00 – 11.40 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu: 

 

Obecni: 

 

1. Rafał Borzyński  

2. Marek Cukrowski 

3. Janusz Dziarski 

4. Paweł Gołąb 

5. Beata Gryga 

6. Jarosław Iskra 

7. Jan Janas 

8. Artur Kulesz 

9. Paweł Pirek 

10. Bohdan Stawiski 

11. Józef Szumilas 

12. Rafał Zając 

 

Nieobecni: 

 

1. Agnieszka Łukaszewska – Przewodnicząca 

 

oraz członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska: 

 

Obecni: 

 

1. Rafał Borzyński – Przewodniczący 

2. Marek Cukrowski 

3. Janusz Dziarski 

4. Paweł Gołąb 

5. Beata Gryga 

6. Jarosław Iskra 

7. Jan Janas 

8. Paweł Pirek 

9. Bohdan Stawiski 

10. Józef Szumilas 

11. Rafał Zając 

 

Nieobecni: 

 

1. Agnieszka Łukaszewska 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Skarbnik Powiatu Wołowskiego – Pan Konrad Buczek, 

2. Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – Pani Katarzyna Fęglerska, 

3. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie – Pani Małgorzata Hołówka, 

4. Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie – Pani Małgorzata Tkaczyk, 
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5. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie – Pan Robert Stępień, 

6. Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Wołowie – Pan Daniel 

Szerszeń, 

7. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie – Pan Jarosław Nadwodny. 

 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego. Stwierdził, iż w posiedzeniu 

uczestniczy 12 radnych, kworum spełnione. Poinformował, iż w dniu dzisiejszym głosowanie nad 

zaopiniowaniem uchwał odbędzie się za pomocą podniesienia ręki. Przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia. 

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołu nr 7/25 z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu z dn. 30.01.2025 r.  

4. Przyjęcie protokołu nr 9/25 z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska z dn. 30.01.2025 r. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa publicznego w roku 

2024. 

6. Informacja Komendanta Państwowej Straży Pożarnej z realizacji zadań w 2024 roku. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu za 2024 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska za 2024 rok.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2025 r.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2025 rok.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w granicach administracyjnych Powiatu 

Wołowskiego.  

14. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o stanie dróg powiatowych na terenie 

powiatu. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie posiedzenia 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem o uwagi do proponowanego porządku posiedzenia.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 



3 
 

Porządek posiedzenia został przyjęty przez Komisje Zdrowia Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu oraz Komisje Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska jednogłośnie. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 7/25 z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu z dn. 30.01.2025 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwrócił się z 

zapytaniem o uwagi do protokołu nr 7/24. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Komisja 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła protokół nr 7/25 z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu z dn. 30.01.2025 r. 

Ad 4. Przyjęcie protokołu nr 9/25 z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska z dn. 30.01.2025 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwrócił się z 

zapytaniem o uwagi do protokołu nr 9/25. 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła protokół nr 9/25 z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska z dn. 30.01.2025 r. 

Ad 5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa publicznego w roku 

2024. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwrócił się do 

radnych o zadawanie pytań. 

r. J. Szumilas podziękował za patrole policyjne w terenie zabudowanym oraz działania policji w 

Brzegu Dolnym. Następnie w imieniu mieszkańców Bukowic zwrócił się z prośbą o skuteczne 

działania policji w zakresie wyciągania konsekwencji m.in. od kierowców, którzy stale dopuszczają 

się wyprzedzania pozostałych pojazdów. Zaznaczył brak wyznaczonego przejścia dla pieszych w 

miejscowości Bukowice mimo konieczności przejścia na drugą stronę ulicy celem dotarcia do 

przystanku autobusowego z którego korzystają zarówno dorośli, jak i dzieci. Wspomniał o 

spotkaniach Burmistrza Brzegu Dolnego z DSDiK w celu rozwiązania powyższej sprawy. W związku 

z tym należałoby dobudować chodnik po drugiej stronie jezdni aby mieszkańcy mogli bezpiecznie 

poruszać się po ww. miejscowości.  

Członek Zarządu B. Stawiski odparł, iż w takim przypadku potrzebne jest wsparcie finansowe 

burmistrza, a DSDiK przekaże część środków. 

r. P. Pirek odparł, iż budowa chodnika w ww. miejscowości jest kwestią wymagającą wydania 

zezwolenia zarządcy drogi. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Iskra nadmienił, iż kwestia dot. środków została wyjaśniona już w 

poprzedniej kadencji. Wspomniał o spotkaniach w Bukowicach z przedstawicielami DSDiK. Gmina 

Brzeg Dolny wyrażała chęć partycypacji względem powyższego zadania. Pojawiały się również 

argumenty, iż w miejscowości Rościsławice ma miejsce podobna sytuacja związana z brakiem 

przejścia dla pieszych. Odparł, iż takie spotkania trwają już od dłuższego czasu a zgoda wciąż nie 

została wydana. 
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Członek Zarządu B. Stawiski zapytał kto w takim przypadku wydaję zgodę na realizację ww. zadań. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Iskra odparł, iż Marszałek Województwa Dolnośląskiego jest 

odpowiedzialny za wydanie zgody. 

Członek Zarządu B. Stawiski zaproponował aby zorganizować spotkanie z przedstawicielami DSDiK 

oraz marszałkiem celem rozwiązania omawianego problemu. Wspomniał, iż wsparcie finansowe ze 

strony Gminy Brzeg Dolny będzie równie potrzebne w kontekście chociażby doświetlenia przejścia 

dla pieszych oraz partycypacji.  

r. J. Szumilas odparł, iż takie spotkanie miało miejsce 3 lata temu.   

Członek Zarządu B. Stawiski zaznaczył, iż trzeba działać skutecznie i doprowadzić do organizowania 

spotkań z osobami odpowiedzialnymi za wydawanie decyzji względem. Zaoferował pomoc w 

realizacji ww. spotkania, aby zapewnić mieszkańcom Bukowic bezpieczeństwo. 

r. P. Pirek odnosząc kwestii związanej z chodnikiem odparł, iż podczas spotkań w latach poprzednich 

została przedstawiona propozycja budowy chodnika wyłącznie w wybranym fragmencie drogi. 

Członek Zarządu B. Stawiski poinformował o wdrażanym programie Bezpiecznego Przejścia dla 

Pieszych celem poprawy bezpieczeństwa w tym zakresie. Nadmienił, iż warto byłoby skorzystać z 

takiego programu. 

r. P. Pirek zwrócił uwagę, iż na drodze przez miejscowość Radecz, gdzie występuję ograniczenie 

tonażowe stale przejeżdżają samochody ciężarowe posiadające znacznie większy tonaż. Wspomniał o 

propozycjach aby samochody ciężarowe mogły dojechać do bazy od skrzyżowania z miejscowością 

Księginice. 

r. J. Szumilas odparł, iż podobna sytuacja ma miejsce przy ul. Naborowskiej, przylegającej do 

obwodnicy Brzegu Dolnego gdzie występuję oznaczenie przejazdu samochodów do zakładów 

przemysłowych oraz ograniczenie tonażowe. Natomiast dochodzi tam do sytuacji gdzie autocysterny 

przejeżdżają przez ww. odcinek drogi, łamiąc tym samym zakazy o ograniczeniu tonażowym. Odparł, 

iż jest to zaoszczędzenie czasu i tym samym skrócenie drogi do celu. 

Członek Zarządu R. Borzyński odnosząc się do prezentacji przesłanej przez KPP Wołów zwrócił 

uwagę na informację o akcji zabezpieczenia 7 automatów do gier hazardowych na terenie miasta 

Wołowa. Nadmienił, iż pomimo zabezpieczenia automatów punkty te w dalszym ciągu funkcjonują 

zarówno w tych samych, jak i kilku innych lokalizacjach.  

Pan Starosta J. Janas dołączył do posiedzenia. 

P. D. Szerszeń odparł, iż powyższa informacja zostanie przekazana do służb kryminalnych.  

r. M. Cukrowski zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji, które nie zostały zawarte w 

przedmiotowych sprawozdaniu aby radni mogli przekazać je mieszkańcom.  

P. D. Szerszeń w momencie przedstawiania dodatkowych informacji zaznaczył, iż na podstawie 

statystyk oraz własnych obserwacji powiat wołowski jest jednym z bezpieczniejszych powiatów na tle 

województwa dolnośląskiego. Wspomniał także o brakach kadrowych w policji, co wiąże się z 

mniejszą częstotliwością patroli policyjnych. Wobec tego poinformował o występowaniu o siły 

wsparcia w kontekście patroli na terenie powiatu wołowskiego. Takie patrole wysyłane będą m.in. w 

godzinach porannych pod kątem kontroli nietrzeźwości kierowców oraz pod kątem wykroczeń 

społecznie uciążliwych. Poinformował o wniosku złożonym w kontekście utworzenia dodatkowego 

posterunku policji w Wińsku, co pozwoli na dodatkowe etaty.  
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Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego.  

Ad 6. Informacja Komendanta Państwowej Straży Pożarnej z realizacji zadań w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwrócił się do 

radnych o zadawanie pytań. Następnie udzielił głosu P. J. Nadwodnemu celem przedstawienia 

informacji wykraczających poza sprawozdanie, które otrzymali radni. 

P. J. Nadwodny poinformował, iż w roku bieżącym KP PSP w Wołowie otrzyma sztandar a jego 

oficjalnie wręczenie odbędzie się w dn. 16 maja br. w Brzegu Dolnym. Dodatkowo udało się dokupić 

samochód operacyjny. W grudniu KP PSP w Wołowie otrzymało nowy ciężki samochód ratowniczo-

gaśniczy. Po dokonaniu analizy w kontekście przekazania poprzedniego ciężkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego jednostce OSP najbardziej potrzebującej, zadecydowano o przekazaniu 

pojazdu jednostce OSP Krzelów.  

r. J. Szumilas poprosił o wyjaśnienie czym są inne obiekty zawarte w sprawozdaniu na stronie 13, w 

tabeli nr. 8. Jednocześnie zwrócił uwagę na niefortunny komentarz w kontekście stwierdzenia, że 

wystąpił niewielki wzrost liczby pożarów, szczególnie w dziale „inne obiekty”. Zaznaczył, iż jest to 

wzrost o 100%. 

P. J. Nadwodny odpowiedział, iż są to mało znaczące obiekty. Wszystkie strategiczne obiekty są 

wyszczególnione, natomiast pozostałe obiekty niezakwalifikowane do strategicznych zostają opisane 

jako „inne obiekty”.  

r. J. Szumilas odniósł się do zakładów przemysłowych uciążliwych, stwarzających szczególne 

zagrożenie w przedmiotowym sprawozdaniu. Zaznaczył brak informacji o zakładach SungEel w 

bukowickiej strefie przemysłowej, która funkcjonuje od około 3 lat. W ubiegłym roku doszło tam do 

dwóch wybuchów. W związku z tym zapytał czy ww. zakład nie stwarza szczególnego zagrożenia 

skoro przedmiotowe sprawozdanie nie posiada o nim informacji. 

P. J. Nadwodny odparł, iż w sprawozdaniu wyszczególnione są zakłady wyłącznie o dużym bądź 

zwiększonym ryzyku. Zależy to od ilości substancji magazynowanych w danym zakładzie. Istnieje 

rozporządzenie, które określa sposób zaliczania zakładów do dużego bądź zwiększonego ryzyka oraz 

wykaz substancji. Według ww. rozporządzenia zakład SungEel nie kwalifikuje się do zakładów o 

dużym bądź zwiększonym ryzyku ze względu na to, iż posiada niewystarczającą ilość substancji 

magazynowanych. Dodał, iż ww. zakład nie należy nawet do zakładów podprogowych. W chwili 

obecnej występuje około 5 zakładów o dużym ryzyku na terenie powiatu wołowskiego.  

r. J. Szumilas zwrócił się z prośbą o podanie przyczyny wybuchów w powyższym zakładzie w roku 

ubiegłym.  

r. P. Pirek doprecyzował pytanie r. J. Szumilasa w kontekście wyjaśnienia czy wybuchy były 

awaryjne, nieplanowane czy był to tzw. wybuch technologiczny, jak poinformował sam właściciel 

powyższego zakładu. Akumulatory, które uległy wybuchowi znajdowały się w specjalnym 

pomieszczeniu, skonstruowanym na potrzeby wystąpienia ewentualnego zdarzenia niebezpiecznego. 

Wobec tego zapytał czy alarm związany z wybuchem był właściwy.  

P. J. Nadwodny odpowiedział, iż nie jest w stanie określić czy był to wybuch awaryjny bądź 

technologiczny, gdyż nie jest fachowcem w tej sprawie. Poinformował, iż do wybuchu doszło w 

taśmociągu na zewnątrz budynku. W momencie dotarcia na miejsce wybuchu nie zastano pożaru więc 

na tym etapie działania strażaków z KP PSP w Wołowie zakończyły się.  
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r. J. Szumilas zapytał do jakiej instytucji kontrolującej mieszkańcy mogliby się zgłosić celem 

otrzymania odpowiedzi n/t ww. zakładów. 

P. J. Nadwodny odpowiedział, iż nie posiada informacji na ten temat. Zapewnia, iż kontrole ze strony 

KP PSP w Wołowie zostały przeprowadzony w postaci m.in. sprawdzenia zgodności wykonania 

obiektu z wymaganiami ochrony przeciwpożarowej.  

r. J. Szumilas zapytał czy zakład SungEel będzie kontrolowany przez KP PSP w Wołowie w roku 

2025. 

P. J. Nadwodny potwierdził, iż powyższy zakład zostanie skontrolowany w roku bieżącym.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, 

Kultury i Sportu za 2024 rok. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż radni otrzymali materiały droga elektroniczną. Zwrócił się do 

radnych o zadawanie pytań.  

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 12 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie z 

działalności Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu za 2024 rok. 

Ad 8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska za 2024 rok. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż radni otrzymali materiały droga elektroniczną. Zwrócił się do 

radnych o zadawanie pytań. 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 11 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie działalności 

Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska za 2024 rok. 

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

2025 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż w pierwszej kolejności nad zaopiniowaniem przedmiotowej 

uchwały zagłosują Członkowie Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu a 

następnie Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska. Następnie udzielił 

głosu Pani Małgorzacie Tkaczyk – Kierownikowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Wołowie. 

P. M. Tkaczyk zabrała głos i przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Poinformowała, iż 

zgodnie z projektem kwotę 800 731,00 zł podzielono na dwa zadania: rehabilitację zawodowa, 

realizowana przez PUP w Wołowie oraz rehabilitację społeczną, realizowana przez PCPR w Wołowie. 

P. M. Tkaczyk szczegółowo omówiła zaproponowaną wysokość kwot na poszczególne zadania w 

ramach przedmiotowej uchwały. Poinformowała, iż wnioski osób niepełnosprawnych z terenu powiatu 

wołowskiego wpływają już od stycznia. Zaznaczyła, iż na ten moment kwota 600 731,00 zł będzie 

niewystarczająca na dofinansowanie złożonych wniosków. W przypadku dofinansowania do turnusów 
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rehabilitacyjnych kwota na pokrycie wniosków na dzień dzisiejszy wyniesie około 350 000,00 zł, 

natomiast w przypadku dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych 

przepisów wysokość kwoty na pokrycie wniosków wynosi około 600 000,00 zł. Odnosząc się do 

dofinansowania do likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w 

związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych poinformowała, że w tym przypadku 

kwota zaproponowana jest wystarczająca aby pokryć wnioski. 

 

Wykaz zadań i wysokości odpowiadających im środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych realizowanych przez powiat wołowski w 2025 r. 

 

1. Przyznawanie środków  na podjęcie  działalności gospodarczej, rolniczej albo wniesienie wkładu   

do spółdzielni socjalnej - 100 000,00 zł                                                                                                                                                                                                                                                    

2. Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej - 100 000,00 zł                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

Razem rehabilitacja zawodowa: 200 000,00 zł  

3. Dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych - 150 000,00 zł 

4. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów –  

390 731,00 zł 
5. Dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych,  

w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych - 50 000,00 zł    

6. Zlecanie zadań fundacjom oraz organizacjom pozarządowym (art. 36, ust. 4 wymienionej ustawy) -                                                                                          

10 000,00 zł 

Razem rehabilitacja społeczna: 600 731,00 zł 

Razem środki dla powiatu na realizację zadań w 2025 r. : 800 731,00 zł 

Koszty obsługi realizowanych zadań wynosi 2,5% od wydatkowanych środków 

 

P. R. Stępień zabrał głos i omówił zakres zadań rehabilitacji zawodowej. Formy realizowanie ze 

środków PRON-u są dostępne również ze środków funduszu pracy oraz unijnych. W związku z 

większym zapotrzebowaniem finansowym na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej, 

wysokość kwoty zaproponowanej przez PUP w Wołowie wynosi 200 000,00 zł.  

 

r. P. Pirek zapytał czy środki dla powiatu na realizację zadań w roku 2025 zostają pozyskane w 

wyniku wnioskowania powiatu czy odgórnie? 

 

P. M. Tkaczyk odparła, iż ww. środki przyznawane są odgórnie na podstawie rozporządzenia w 

sprawie algorytmu przekazywania środków PFRON. W algorytmie pod uwagę bierze się liczbę 

mieszkańców danego powiatu oraz liczbę osób niepełnosprawnych, zarejestrowanych w urzędzie 

pracy. 

 

r. P. Pirek zaznaczył, iż na tle województwa dolnośląskiego powiat wołowski jest na stosunkowo 

niskiej pozycji względem podziału środków PFRON dla samorządów powiatowych w 2025 roku. 

 

P. R. Stępień odparł, iż na ten moment liczba osób niepełnosprawnych, zarejestrowanych w PUP w 

Wołowie wynosi 61. Rejestracja w urzędzie pracy nie jest obowiązkowa wobec czego ich liczba może 

być zdecydowanie większa.  

 

P. M. Tkaczyk dodała, iż na wysokość przyznawanych środków ze strony PFRON-u wpływ ma także 

posiadanie Warsztatów Terapii Zajęciowej, których nie ma na terenie powiatu wołowskiego. 

Występują natomiast 3 środowiskowe domy samopomocy.  

 

r. J. Szumilas odparł, iż na Warsztaty Terapii Zajęciowej jest osobny dział. Powiat wołowski jest 

jednym z 4 powiatów, które nie otrzymały środków na ww. działalność. Przyznał rację, iż na tle 

pozostałych dolnośląskich powiatów powiat wołowski otrzymał najniższą kwotę.  
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r. M. Cukrowski zapytał o ilość fundacji bądź organizacji pozarządowych na terenie powiatu 

wołowskiego, zajmujących się działalnością na którą zostają przyznawane ww. środki. 

 

P. M. Tkaczyk odparła, iż na chwilę obecną organizacją stale działającą jest Stowarzyszenie Osób 

Niepełnosprawnych w Wołowie. Pozostałe organizacje postanowiły zamknąć działalność. W roku 

ubiegłym DS TEAM w Wołowie otrzymało kwotę w wysokości 10 000,00 zł, natomiast 

Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych w Wołowie otrzymało 15 000,00 zł.  

 

P. R. Stępień poinformował, iż na terenie powiatu wołowskiego nie ma Zakładu pracy chronionej, co 

może przyczyniać się do tego, iż osoby niepełnosprawne rezygnują z rejestracji w PUP w Wołowie.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 12 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2025 r. 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 11 głosami „za’, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2025 r. 

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały droga elektroniczną. Następnie 

udzielił głosu Pani Katarzynie Fęglerskiej – Kierownikowi Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 

P. K. Fęglerska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Zgodnie ze znowelizowanym brzmieniem ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 

oświatowych dokonano zmiany nazewnictwa dotychczasowej subwencji oświatowej. Uchwała 

dotacyjna musi być dostosowana do nowego stanu prawnego obowiązującego od 1 stycznia 2025 r. 

gdzie zastąpiono „kwotę przewidzianą w części oświatowej subwencji ogólnej” zwrotem "kwotą 

potrzeb oświatowych”.  

Zmiany w dotacji obejmują w szczególności uczniów niepełnosprawnych. Wpływ na wysokość 

dotacji na uczniów lub słuchaczy z niepełnosprawnościami sprzężonymi lub z autyzmem, w tym 

zespołem Aspergera, będzie miała liczba godzin wsparcia. Niniejsza uchwała doprecyzowuje 

szczegółowość przekazywanych danych, dostosowuje terminy przekazywania informacji do terminów 

obowiązujących podczas wypłacania dotacji oraz uszczegóławia rozliczenia wykorzystania dotacji, 

przekazywanych szkołom i placówkom, prowadzonym na terenie powiatu wołowskiego przez 

jednostki inne niż jednostka samorządu terytorialnego. Dotacje są przeznaczone wyłącznie na 

dofinansowanie realizacji zadań w zakresie kształcenia, wychowania i opieki, w tym kształcenia 

specjalnego i profilaktyki społecznej zgodnie z art. 35 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał o przybliżenie przyrostu osób z problemami autystycznymi na 

przestrzeni ostatnich lat.  

 

P. K. Fęglerska odpowiedziała, iż w ciągu ostatnich lat w szkołach niepublicznych występowało 3 

autystów. Natomiast w przypadku szkół publicznych dane statystyczne wskazują na wzrost liczby 
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osób z problemami autystycznymi. Zaznaczyła, iż nowelizacja powyższej ustawy wpłynie na 

wysokość środków, które zostaną przekazane poszczególnej jednostce.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 12 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystania. 

 

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie 

udzielił głosu P. Skarbnikowi. 

 

P. Skarbnik nadmienił o zamiarze wprowadzenia autopoprawki po wyrażeniu zgody przez radnych. 

Szczegółowo omówił czego dotyczy powyższa autopoprawka a następnie przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

Zmiany w projekcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają ze zmian 

zawartych w autopoprawce do projektu uchwały zmieniającej budżet na 2025 rok, tj. dostosowujących 

podstawowe wartości budżetu. 

  

W wykazie przedsięwzięć uwzględniono projekty: 

a) Modernizacja dróg powiatowych w Powiecie Wołowskim wraz z nadzorem inwestorskim (Edycja 

2/2021/8676/Polski Ład), 

b) Rozwój kształcenia zawodowego w Powiecie Wołowskim - edycja 3 

c) Projekt Samorządu Województwa w Partnerstwie z: Powiatem Średzkim, Powiatem Polkowickim, 

Powiatem Lwóweckim, Powiatem Kamiennogórskim, Powiatem Jaworskim, Powiatem Oławskim, 

Powiatem Dzierżoniowskim, Powiatem Lubańskim, Powiatem Oleśnickim, Powiatem Oławskim, 

Powiatem Wołowskim, Powiatem Ząbkowickim. Projekt nr FEDS.08.01-12.00-0001/24 pn: „Szansa 

dla wszystkich - program podniesienia wyników maturalnych uczniów dolnośląskich szkół" 

d) Rozwój kształcenia ogólnego w Powiecie Wołowskim, 

e) Sprawny uczeń - projekt współfinansowany z budżetu środków europejskich w latach 2024 - 2026r. 

f) Przebudowa budynku Liceum Ogólnokształcącego w Wołowie przy ul. Sobieskiego 2, na działce 26 

AM-30 w celu dostosowania budynku do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz do obowiązujących 

przepisów p.poż z uwzględnieniem decyzji KPPSP, 

g) Pokrycie ujemnego wyniku finansowego spółki PCM Sp. z o. o. – w związku z pismem nr L.dz. 

PCM/436/07/2024 z dnia 8.07.2024 r. kwoty niezbędnej do pokrycia ujemnego wyniku finansowego 

spółki Powiatowe Centrum Medyczne Sp. z o.o. w Wołowie w latach 2024-2031 na łączną kwotę (po 

zmianach): 4 930 000,00 zł.   

h) Remont i przebudowa drogi powiatowej Wołów - Gródek w latach 2025-2026 na kwotę 9 500 

000,00 zł, 

i) Remont i przebudowa drogi Wołów - Uskorz Wielki w latach 2025 - 2026 w wysokości 610 000,00 

zł 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 
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Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 11 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie 

udzielił głosu P. Skarbnikowi. 

 

P. Skarbnik nadmienił o zamiarze wprowadzenia autopoprawki po wyrażeniu zgody przez radnych. 

Szczegółowo omówił czego dotyczy powyższa autopoprawka a następnie przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

Zaproponował dokonanie zmian w przesłanym projekcie uchwały zmieniającym budżet Powiatu 

Wołowskiego na rok 2025:  

1) w § 2  ust. 1 - 4 otrzymują brzmienie:  

„1. Dochody 135 629 337,33 zł, z tego: bieżące 111 825 008,23 zł, majątkowe: 23 804 329,10 zł; 

2. Wydatki 141 999 337,33 zł, z tego: bieżące 108 393 061,44 zł, majątkowe: 33 606 275,89 zł; 

3. Przychody 8 900 000,00 zł; 

4. Rozchody  2 530 000,00 zł.” 

Powyższe związane jest z wprowadzeniem dotacji na zadania zlecone dla KP PSP oraz przesunięciem 

środków w ramach podziałki klasyfikacji budżetowej planu finansowego jednostki. 

 

Uchwała wprowadza zwiększenie dochodów o kwotę 7 495 732,80 zł oraz wydatków o kwotę 13 195 

732,80 zł. 

 

1. Zaplanowane dochody zostały zwiększone o kwotę 7 495 732,80 zł, w tym m.in.: 

a) zwiększenia dochodów z tytułu środków otrzymanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych o kwotę 8 355 293,98 zł, 

b) zmniejszenia dochodów z tytułu Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg o kwotę 1 744 235,00 zł, 

c) zwiększenia dochodów z tytułu realizacji projektu PEUG II o kwotę 234 943,00 zł, 

d)  zwiększenia dochodów z tytułu subwencji na podwyżki dla kadry pedagogicznej 428 168,00 zł, 

e) zwiększenie dochodów z tytułu realizacji projektów współfinansowanych z budżetu środków 

europejskich  o kwotę 86 608,98 zł, 

f) zwiększono dochody z Funduszu Pracy o kwotę 13 063,50 zł, 

g) zwiększono dochody o kwotę 5 000,00 zł z tytułu otrzymanej darowizny na rzecz jednostki 

organizacyjnej. 

 

2. Zaplanowane zwiększenie planu wydatków w kwocie 13 195 732,80 zł przeznaczono m.in.: 

a) na wydatki w ramach dróg publicznych powiatowych w łącznej wysokości 11 321 637,77 zł, w tym 

m.in.: 

- zwiększono wydatki ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych o kwotę  

8 355 293,55 zł na zadanie pn. "Modernizacja dróg powiatowych w Powiecie Wołowskim wraz z 

nadzorem inwestycyjnym(Edycja 2/2021/8676/Polski Ład), 
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- zwiększono wydatki inwestycyjne o kwotę 6 886 500,00 zł, w tym 6 000 000,00 zł na zadanie pn. 

"Przebudowa i remont drogi powiatowej nr 1284 D Wołów - Garwół" oraz 886 500,00 zł na Budowę 

chodnika w kierunku miejscowości Piotroniowice w ramach zadania pn. " Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1289 D ul. Marii Skłodowskiej - Curie w Wołowie i drogi powiatowej nr 1290D w 

Piotroniowicach", 

- zmniejszono wydatki inwestycyjne o kwotę 2 603 970,00 zł w związku z nieotrzymaniem, 

dofinansowania  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na zadanie pn. " Przebudowa drogi powiatowej nr 1289 D ul. 

Marii Skłodowskiej - Curie w Wołowie i drogi powiatowej nr 1290D w Piotroniowicach", 

- zmniejszono wydatki inwestycyjne o kwotę 640 000,00 zł, w tym 385 000,00 zł z zadania pn. 

"Budowa, przebudowa dróg na terenie Powiatu Wołowskiego, 100 000,00 zł z zadania pn. "Budowa 

chodnika w miejscowości Stary Wołów", 100 000,00 zł z zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1284D Wołów - Gródek", 55 000,00 zł z zadania pn. "Doposażenie w sprzęt ZDP w Wołowie", 

- zwiększono wydatki dla Zarządu Dróg Powiatowych na zadania bieżące o kwotę 55 000,00 zł, 

b) zwiększono wydatki z zakresu geodezji i kartografii o łączną kwotę 462 067,00 zł, w tym 382 

067,00 zł na modernizację i rozbudowę systemów dziedzinowych w ramach projektu Platformy 

Elektronicznych Usług Geodezyjnych PEUG II, 

c) zwiększono plan wydatków starostwa powiatowego o kwotę 83 881, 89 zł, w tym m.in. 30 000,00 

zł na zakup usług pozostałych, 29 000,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia oraz 14 000,00 zł na 

wydatki niekwalifikowalne (wkład własny) w ramach projektu Cyberbezpieczny Powiat, 

d) w ramach przesunięć w ramach klasyfikacji budżetowej przeznaczono kwotę 19 000,00 zł na 

zagospodarowanie terenu przy budynku Starostwa Powiatowego w Wołowie,  

e) na podstawie wniosków kierowników placówek oświatowych zwiększono wydatki w łącznej 

wysokości 1 070 384,83 zł, w tym na realizowane projekty współfinansowane ze środków 

zewnętrznych 792 216,83 zł. Pozostałe zwiększenie dotyczy przeznaczenia środków subwencji na 

częściowe sfinansowanie podwyżek kadry pedagogicznej, 

f) na pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zwiększono o kwotę 13 063,50 zł na podstawie 

pisma Wojewody Dolnośląskiego na dofinansowanie wynagrodzeń rodzin zastępczych. 

 

Pozostałe zmiany dotyczą zmian w planach finansowych jednostek organizacyjnych. 

 

Członek Zarządu B. Stawiski zwrócił uwagę na błąd w nazwie miejscowości w przedmiotowym 

projekcie uchwały dot. zwiększenia wydatków inwestycyjnych na przebudowę i remont drogi 

powiatowej nr 1284 D.  

 

P. Skarbnik przyznał, iż jest to błąd, gdyż prawidłowa nazwa ww. drogi to „Wołów – Gródek”.  

 

r. P. Pirek zapytał z czego wynika różnica pomiędzy dochodami a wydatkami w powyższym projekcie 

uchwały. 

 

P. Skarbnik odpowiedział, iż różnica zostanie sfinansowana z wolnych środków, które zostaną ujęte w 

budżecie po podjęciu powyższej uchwały przez Radę Powiatu Wołowskiego. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 11 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
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Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 

grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę w posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Rady wznowił posiedzenie komisji po przerwie. 

 

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w granicach administracyjnych Powiatu 

Wołowskiego. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie 

udzielił głosu Pani Małgorzacie Hołówce – Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie. 

 

P. M. Hołówka zabrała głos i przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Nadmieniła, iż 

stawki opłat w przedmiotowej uchwale nie były zmieniane od 5 lat. Następnie szczegółowo omówiła 

wysokość zaproponowanych stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Powiatu Wołowskiego. Wobec tego należałoby dokonać aktualizacji względem 

wysokości ww. stawek, jak w przypadku chociażby powiatów ościennych.  

 

r. M. Cukrowski zapytał o dochody z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w 

granicach administracyjnych Powiatu Wołowskiego w latach poprzednich. 

 

P. Skarbnik odpowiedział, iż w latach poprzednich dochody z tego tytułu wynosiły ok. 170 tys. zł. 

Dodał, iż dokładną wysokość tej kwoty przedstawi na najbliższej Sesji Rady Powiatu Wołowskiego. 

 

r. M. Cukrowski zapytał czy uchwalenie przedmiotowej uchwały spowoduje znaczący wzrost 

dochodów czy wręcz ich spadek. Swoją wypowiedź oparł na imprezach plenerowych, które poprzez 

rozłożenie stoisk zajmują pas drogowy.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do P. Skarbnika o przygotowanie symulacji dla r. M. 

Cukrowskiego, która przedstawi sytuacje dochodową powiatu po uchwaleniu przedmiotowej uchwały. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 11 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

powiatowych w granicach administracyjnych Powiatu Wołowskiego. 

 

Ad 14. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o stanie dróg powiatowych na terenie 

powiatu. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu P. Małgorzacie Hołówce – Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych w Wołowie celem omówienia stanu dróg powiatowych na terenie powiatu. 

 

P. M. Hołówka poinformowała, iż w grudniu ubiegłego roku ZDP w Wołowie na mocy przepisów 

obowiązujących został zobligowany do przeprowadzenia przeglądu rozszerzonego, pięcioletniego 
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wszystkich obiektów mostowych oraz dróg na terenie powiatu wołowskiego. W wyniku przeglądu 

zdiagnozowano stan dróg powiatowych na terenie powiatu wołowskiego.  

 

P. Ł. Hamot – Kierownik ZDP w Wołowie za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił i 

szczegółowo omówił stan techniczny dróg powiatowych oraz obiektów mostowych w Powiecie 

Wołowskim. Poinformował, iż w powiecie wołowskim znajduje się 221 km dróg powiatowych, z 

czego 98 km o stanie złym i bardzo złym, 41 km o stanie ostrzegawczym oraz 82 km o stanie dobrym 

lub bardzo dobrym. Następnie przedstawił podział dróg powiatowych w poszczególnych gminach, 

uwzględniając jednocześnie ich stan. Za pomocą mapy zaprezentował drogi, które zostaną dokończone 

w ramach Polskiego Ładu. Do takich dróg należy m.in. Wińsko – Stryjno – Białawy Wielkie aż do 

granicy powiatu, Wińsko – Smogorzów Wielki, Smogorzów Wielki – Smogorzówek oraz Pełczyn – 

Nieszkowice – Głębowice. Poinformował, iż remont drogi Wołów- Garwół - Gródek zostanie 

zrealizowany jeszcze w tym roku. Za pomocą zdjęć przedstawił i omówił wygląd dróg powiatowych.  

Poinformował, iż został zlecony również przegląd obiektów mostowych, gdyż od roku 2021 ww. 

przeglądy nie zostały wykonane. W powiecie wołowskim występuje 15 obiektów mostowych. Zwrócił 

uwagę na obecność trzech mostów w miejscowości Prawików, Piotroniowice oraz Białawy Wielkie, 

które stanowią zagrożenie i wymagają natychmiastowej ekspertyzy, która lada moment zostanie 

wykonana. 

 

Członek Zarządu P. Gołąb zapytał czy most znajdujący się w Białawych Wielkich będzie 

remontowany. 

 

P. Ł. Hamot odparł, iż decyzja względem ww. remontu zapadnie dopiero po otrzymaniu wyników 

ekspertyzy. 

 

P. M. Hołówka nawiązując do obiektów mostowych oraz przepustów, gdzie występują bariery bądź 

poręcze poinformowała, iż są w bardzo złym stanie pod kątem wizualnym.  

 

W następnej kolejności P. Ł. Hamot przedstawił pozostałe obiekty mostowe, nie stwarzające 

zagrożenia, jednakże wciąż wymagające remontu.  

 

P. M. Hołówka zaznaczyła, iż wszystkie uszkodzenia bądź braki w powyższych obiektach nie 

powstały w przeciągu miesięcy lecz narastały przez lata. W związku z czym trzeba liczyć się z tym, że 

różnego rodzaju remonty wymagają czasu. Wspomniała także, iż około 150 znaków na terenie 

powiatu wołowskiego nadaje się wymiany ze względu na rdzę bądź niespełnianie wymogów 

technicznych. Przeglądy oraz wyjazdy w teren pozwoliły na realną ocenę stanów technicznych 

zarówno samych dróg powiatowych, jak i obiektów mostowych.  

 

Przewodniczący Rady R. Zając zapytał P. M. Hołówkę o remont drogi Wołów – Garwół – Gródek w 

kontekście planowania i etapowania prac remontowych. 

 

P. M. Hołówka odparła, iż na chwile obecną nie posiada wiedzy na ten temat. Aktualnie trwają pracę 

nad sprawdzaniem nośności oraz zbieraniem informacji aby finalnie móc ogłosić przetarg. 

Nadmieniła, iż podzieli się wszystkimi niezbędnymi informacjami w momencie ich posiadania. 

 

Przewodniczący Rady R. Zając zapytał jak realnie wygląda termin ogłoszenia przetargu na remont 

powyższej drogi. 
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P. M. Hołówka odparła, iż przetarg zostanie ogłoszony w przeciągu dwóch, maksymalnie trzech 

tygodni.  

 

Członek Zarządu R. Borzyński zaproponował zorganizowanie wyjazdowego posiedzenia Komisji 

Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska wraz z ZDP w Wołowie celem zobaczenia stanu 

technicznego dróg powiatowych na terenie powiatu. Następnie zwrócił się z pytaniem na jakim etapie 

prezentuję się zmiana organizacji ruchu na skrzyżowaniu przy ul. Garwolskiej i Objazdowej w 

Wołowie, o którą wnioskował. 

 

P. M. Hołówka odparła, iż w dniu dzisiejszym odebrała pismo zatwierdzające projekt zmiany 

organizacji ruchu. Poinformowała, iż prawdopodobnie w przyszłym tygodniu rozpoczną się prace nad 

powyższą zmianą. 

 

Członek Zarządu B. Stawiski zapytał o podanie konkretnych zmian organizacji ruchu przy ww. 

ulicach. 

 

P. M. Hołówka odpowiedziała, iż na wniosek Członka Zarządu R. Borzyńskiego zmieni się znak 

„Ustąp pierwszeństwa” na znak „Stop”. Przy czym znak będzie pulsacyjny celem zwiększenia jego 

widoczności dla użytkowników ruchu drogowego.  

 

Członek Zarządu R. Borzyński zwrócił się z prośbą do Pana Starosty J. Janasa oraz ZDP w Wołowie 

aby zintensyfikować informacje w temacie remontów na terenie Gminy Wińsko, gdyż mieszkańcy nie 

wiedzą, że inwestorem jest Powiat Wołowski.  

 

r. J. Dziarski odnosząc się do słów Członka Zarządu R. Borzyńskiego nadmienił, iż ww. inwestycje na 

terenie Gminy Wińsko są wynikiem pracy poprzedniego Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

 

Członek Zarządu R. Borzyński podkreślił, iż samym inwestorem jest Powiat Wołowski. W związku z 

czym Jego wypowiedź miała na celu wyłącznie poinformowanie kto jest inwestorem powyższych 

inwestycji.  

 

r. J. Dziarski odnosząc się do pomysłu wyjazdowej komisji zaproponował udostępnienie radnym 

wcześniej przedstawianą prezentację n/t stanu technicznego dróg powiatowych oraz obiektów 

mostowych w Powiecie Wołowskim. Dodał, iż większość radnych korzysta z dróg powiatowych więc 

posiadają wiedzę o ich stanie.  

 

Członek Zarządu R. Borzyński odparł, iż propozycja zorganizowania komisji wyjazdowej 

przeznaczona jest wyłącznie dla zainteresowanych radnych.  

 

r. J. Dziarski zaznaczył, iż radni mają prawo mieć dostęp do powyższej prezentacji celem 

szczegółowego jej przeanalizowania. Dodał, iż dane w tabelach były niewidoczne w momencie ich 

prezentowania na dzisiejszym posiedzeniu komisji.  

 

P. M. Hołówka odparła, iż radni otrzymają ww. prezentację za pośrednictwem Biura Rady i Zarządu.  

 

Pan Starosta J. Janas odnosząc się do wypowiedzi r. J. Dziarskiego zaznaczył, iż środki na ww. 

inwestycję zostały pozyskane w ramach Polskiego Ładu, tak jak miało to miejsce w przypadku innych 

jednostek samorządowych. Zwrócił uwagę na zaniedbany stan dróg powiatowych, które nie doczekały 
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się remontów przez kilka lat. Remonty zostały wykonane wyłącznie w większości na terenie Wińska 

oraz proporcjonalnie w Brzegu Dolnym. Pokreślił, iż prawie 70% dróg na terenie Gminy Wołów 

pozostaje w stanie zniszczonym bądź bardzo zniszczonym. Nadmienił, iż propozycja Członka Zarządu 

R. Borzyńskiego w kontekście organizacji komisji wyjazdowej jest bardzo dobrym pomysłem, gdyż 

same zdjęcia nie oddają w pełni tego, jak rzeczywiście prezentują się drogi powiatowe. 

Wyremontowanie wszystkich zniszczonych dróg na terenie powiatu wymaga czasu, gdyż nie da się 

zrealizować tego w jednym roku. Dodał, iż środki na remont drogi Wołów – Garwół – Gródek są 

środkami z budżetu Powiatu Wołowskiego, uzbieranymi w wyniku pewnych obcięć oraz rekonstrukcji 

finansowych. Wykonanie rzeczowe odbędzie się w tym roku, natomiast płatność zostanie rozłożona na 

dwa lata. Zwrócił się z prośbą o poparcie wniosku Zarządu Powiatu Wołowskiego względem zmian w 

budżecie w uchwale Rady Powiatu Wołowskiego ze względu na dwa projekty dotyczące budowy 

chodnika w Starym Wołowie oraz Piotroniowicach.  

 

P. M. Hołówka poinformowała, iż prace nad projektem budowy chodnika w Piotroniowicach 

dobiegają końca. W niektórych miejscach doszło do wycinki drzew ze względu na to, iż korzenie 

podnosiły kostkę chodnika.  

 

r. P. Pirek zaproponował aby prezentację ZDP w Wołowie n/t stanu technicznego dróg powiatowych 

oraz obiektów mostowych w powiecie wołowskim dostarczyć także wszystkim włodarzom gmin oraz 

biurom rady celem zapoznania samorządowców poszczególnych gmin z ich stanem oraz 

przynależnością dróg. Podkreślił, iż Gmina Brzeg Dolny dokładała środki do każdego kilometra drogi 

powiatowej w Brzegu Dolnym, jeżeli nie ⅓ to 50% kwoty. 

 

r. J. Dziarski odparł, iż zmiana inwestycji względem remontu drogi powiatowej Wołów – Garwół – 

Gródek w przeszłości wiązała się z tym, że poprzednia kadencja nie chciała zostać oszukana. 

 

Członek Zarządu R. Borzyński zwrócił się do Pani M. Hołówki z wnioskiem o zaplanowaniu ścinki 

poboczy, usunięciu zakrzewieni, znajdujących się w pasie technicznym drogi powiatowej Wołów – 

Brzeg Dolny oraz ewentualnym uzupełnieniu ubytków za pomocą emulsji w ramach możliwości 

środków. 

 

P. M. Hołówka odparła, iż fundusz remontowy przeznaczony jest na m.in. remonty dróg zarówno 

masą na zimno, jak i masą na gorąco. Zapewniła, iż ww. droga zostanie uwzględniona w najbliższym 

czasie, w momencie ogłoszenia przetargów na remonty konkretnych dróg. 

 

Członek Zarządu B. Stawiski zwrócił się z pytaniem do P. M. Hołówki o termin ogłoszenia przetargu 

na budowę chodnika w Starym Wołowie. 

 

P. M. Hołówka odpowiedziała, że w tym momencie priorytetem jest ogłoszenie przetargu na remont 

drogi powiatowej Wołów – Garwół – Gródek. Nadmieniła, iż dołoży wszelkich starań, aby w tym 

roku przetarg na budowę chodnika w Starym Wołowie został ogłoszony.  

 

r. J. Szumilas zaproponował przekazanie dróg powiatowych, niespełniających wymogów ustawowych 

gminom. Dodał, iż swoją propozycję przedstawił również podczas IX Sesji Rady Powiatu 

Wołowskiego. Nadmienił, iż taki proces miał miejsce w poprzedniej kadencji w przypadku dróg 

powiatowych, które zostały przekazane Gminie Brzeg Dolny. Odparł, iż pójście w tym kierunku jest 

właściwe chociażby ze względu na ogromną ilość zdegradowanych dróg, których remont zajmie wiele 

czasu. Nadmienił, iż życzy Panu Staroście J. Janasowi powodzenia względem pozyskiwania 
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funduszów remontowych na drogi powiatowe, tak jak miało to miejsce w poprzedniej kadencji. Dodał, 

iż należałoby podjąć strategiczne działania, gdyż istnieje możliwość, że budżet powiatu będzie 

niewystarczający na pokrycie kosztów związanych z remontami wszystkich dróg. Wspomniał, iż 

chciałby aby kontynuacja remontów dróg powiatowych z Polskiego Ładu odbywała się na całej ich 

długości.  

 

Członek Zarządu R. Borzyński nawiązując do wypowiedzi r. J. Dziarskiego odparł, iż w tym 

przypadku zostali oszukani wyłącznie mieszkańcy okolic drogi powiatowej Wołów – Garwół – 

Gródek. Jednocześnie dodał, iż w chwili obecnej Polskiego Ładu już nie ma, a środki z KPO będą 

niewielkie ze względu na to, iż znaczna większość środków zostaje przekazana powiatom, które 

ucierpiały w wyniku powodzi w roku 2024. W związku z czym trzeba przyzwyczaić się do obecnej 

sytuacji, gdyż nie ma już takich dofinansowań jak w latach poprzednich. Zaznaczył, iż należy uzbroić 

się w wiedzę, gdzie pozyskiwać dofinansowania, jednocześnie realizować inwestycje ze środków 

własnych oraz znaleźć listę priorytetów z koniecznością do wykonania, tak jak w przypadku 

zaprezentowanych dzisiaj obiektów mostowych, które od 2021 roku stanowią zagrożenie. Następnie 

nawiązując do swojej wcześniejszej propozycji zorganizowania wyjazdowej komisji, ponownie 

zaprosił radnych do wzięcia udziału. 

 

r. M. Cukrowski wyraził zdziwienie względem poszczególnych dyskusji. Nadmienił, iż kadencje 

zmieniają się stale, stwarzając tym samym korzyści dla wybranych gmin. Odnosząc się do propozycji 

Członka Zarządu R. Borzyńskiego względem komisji wyjazdowej zwrócił się z prośbą o ewentualnym 

uwzględnieniu warunków pogodowych. 

 

W tym miejscu Członek Zarządu B. Stawiski opuścił posiedzenie. 

 

Członek Zarządu R. Borzyński odparł, iż zapewni odpowiednie wyposażenie dostosowane do 

warunków atmosferycznych.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

Ad 15. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zabranie głosu w sprawach różnych. 

r. A. Kulesz odparł, iż aktualna perspektywa względem służby zdrowia jest krótkoterminowa, a 

powinna obejmować co najmniej 10 lat. W związku z czym należy dostosować się do zmian 

zachodzących w służbie zdrowia. Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 

jest dobry miejscem na wypracowanie odpowiedniej ścieżki względem jej funkcjonowania, gdyż 

należy pokazać, że służbę zdrowia można organizować zupełnie inaczej bez konieczności 

utrzymywania nierentownego oddziału, znajdującego się na naszym terenie. Poinformował, iż jest o 

krok od załatwienia kontraktów na badania prenatalne. Dodał, iż na bazie ścieżki ginekologicznych 

operacji można pokazać zupełnie inne funkcjonowanie służby zdrowia. Zwrócił się z propozycją o  

zorganizowanie posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 

poświęconej PCM w Wołowie wraz z udziałem Prezesa PCM w Wołowie. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy służba zdrowia na terenie naszego 

powiatu jest w stanie rzeczywiście funkcjonować przez najbliższe 10 lat. 

Pan Starosta J. Janas odparł, iż w pierwszej kolejności należy wyjść z sanacji. Prezes PCM w 

Wołowie zgłosił wniosek o umorzenie postępowania restrukturyzacyjnego. Wspomniał, iż podczas X 
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Sesji Rady Powiatu Wołowskiego Prezes PCM w Wołowie szczegółowo przedstawi informację n/t 

bieżącej działalności PCM w Wołowie. Dodał, iż chciałby aby na terenie powiatu wołowskiego 

funkcjonowała prywatna służba zdrowia. 

r. A. Kulesz dopowiedział, iż prywatna służba zdrowia, jednocześnie prywatnie zarządzana jest 

kierunkiem rozwoju względem służby zdrowia na terenie powiatu wołowskiego. Dodał, iż ze względu 

na złe funkcjonowanie państwowej służby zdrowia, ludzie zmuszeni są korzystać z prywatnej opieki 

zdrowotnej. 

r. P. Pirek przyznał, iż temat służby zdrowia jest tematem bardzo ważnym i należałoby poruszyć go na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu. Odnosząc się do słów 

r. A. Kuleszy nadmienił, iż obecna perspektywa służby zdrowia wynika wyłącznie z przypuszczeń. 

Dodatkowo istnieje mnóstwo obszarów, wymagających znacznej poprawy, które nie dotyczą 

wyłącznie ginekologii i położnictwa. Następnie nawiązując do informacji n/t operacji zwrócił się z 

pytaniem do r. A. Kuleszy o zdefiniowanie pojęcia ostrego pacjenta. 

W tym miejscu Członek Zarządu P. Gołąb opuścił posiedzenie. 

r. A. Kulesz wyjaśnił, iż pacjent ostry wymaga weryfikacji, na podstawie której podejmowana jest 

decyzja względem operacji.  

r. P. Pirek odnosząc się do przykładu pacjenta z zapaleniem wyrostka robaczkowego, wymagającym 

pilnego zoperowania zapytał czy taki pacjent zostanie przyjęty w każdym szpitalu oraz zostanie 

skierowany na SOR. 

r. A. Kulesz odparł, iż zgodnie z procedurą pacjent z takim przypadkiem powinien zostać przyjęty w 

każdym szpitalu oraz zostać skierowany na SOR. 

r. P. Pirek zaznaczył, iż w przypadku planowanych operacji pacjenci muszą czekać nawet rok. 

r. A. Kulesz nadmienił, iż funkcjonowanie w trybie ostrym nie zmieni się. Statystyki pokazują, iż 

planowanych operacji jest zdecydowanie za dużo, co jest wynikiem złej organizacji. Zaznaczył, iż 

ucieranie ścieżek, chociażby na przykładzie ginekologii ma na celu pokazać, że służba zdrowia może 

funkcjonować inaczej. 

r. J. Szumilas zapytał czy P. Jerzy Pałys – Zarządca Sądowy PCM w Wołowie został również 

zaproszony na X Sesję Rady Powiatu Wołowskiego. 

Przewodniczący Rady R. Zając odparł, iż P. Jerzy Pałys nie został zaproszony na X Sesję Rady 

Powiatu Wołowskiego. Zaproszenie Prezesa PCM w Wołowie wynikało z planu pracy Rady Powiatu 

Wołowskiego.  

r. J. Szumilas zgłosił wniosek o zaproszenie P. Jerzego Pałysa - Zarządcy Sądowego PCM w Wołowie 

na X Sesję Rady Powiatu, gdyż dwugłos będzie zdecydowanie bardziej wiarygodny oraz wprowadzi 

element obiektywizmu względem rozmów n/t aktualnej sytuacji PCM w Wołowie.  

Przewodniczący Rady R. Zając zwrócił się z prośbą o złożenie pisemnego wniosku w powyższej 

sprawie, gdyż wynika to ze Statutu Powiatu Wołowskiego.   

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 16. Zamknięcie posiedzenia. 
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Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego zamknął 

wspólne posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant: 

 

Katarzyna Makarewicz 

………………………. 

Posiedzenie prowadził Przewodniczący 

Rady Powiatu Wołowskiego 

 

 

Rafał Zając 

 

 


